
Handleplan på baggrund af elevtrivselsundersøgelse 2022 - 2023

Indhold:

● Baggrund

● Handleplan ETU 2022/2023

Baggrund og proces
Denne handleplan er udarbejdet på baggrund af elevtrivselsundersøgelsen i efteråret 2022
(ultimo november). Elevtrivselsundersøgelsen er obligatorisk og fastsættes hvert år af UVM
(tid og spørgsmålsramme). I dette skoleår blev der svaret på undersøgelsen d. 10/11 2022.

Svarprocenten var 88,5% (1082 besvarelser ud af 1220 mulige)

Hovedresultaterne i undersøgelsen er fremlagt på fakultetsrådsmøder samt skolerådsmøde i
foråret 2023. På baggrund af fremlæggelsen på Fakultetsrådsmøderne blev der dannet en
handleplansgruppe af lærere fra alle tre fakulteter. Hovedresultaterne blev ligeledes fremlagt
for elevrådet i foråret 2023, og på den baggrund blev der udvalgt en elevgruppe til at indgå i
handleplansudvalget med deltagelse af undertegnede fra ledelsens side. Formålet med
handleplansudvalget er at få input til den endelige handleplan. Alle Studieretningsledere har
fået tildelt deres individuelle klasserapporter således, at man kan tage de individuelle
klassers trivsel op på klasseniveau. Handleplansgruppens anbefalinger til handleplan har
været drøftelse på Skolerådet i maj, 2023 samt i ledelsen. Den er endeligt besluttet i
ledelsen, og er efterfølgende til orientering for bestyrelsen.

Handleplan

Udgangspunktet for arbejdet med handleplanen var både at anerkende de punkter, hvor vi
gør det godt og fortsætte det gode arbejde, og dernæst behandle og diskutere de punkter,
hvor vi ligger under landsgennemsnittet. Da den ministerielt fastlagte
elevtrivselsundersøgelse er generisk mener vi, at det er vigtigt, at handleplansgruppen netop
får mulighed for kvalitativt at kommentere og drøfte data. Ud fra dette vil der blive taget
punkter med til videre drøftelse på næstkommende skoleråd samt i ledelsen. For at
kvalificere data har vi desuden inddraget vores UngeProfil-undersøgelse.

Hvis handleplanen skal have en effekt, kan man ikke løbe efter alt. Princippet for
nedenstående har derfor været at fokusere på få centrale punkter, som vi forpligter os på
næste skoleår.

Stærke Fællesskaber



Hvad: Vi kan konstatere, at der generelt er et godt fællesskab på Gefion. Vi vil gerne blive
ved med at styrke fællesskabet både generelt og i klasserne.

Dette sikres ved:
· fire årlige “klassens time-møder”. Klassens time lægges i månedskalenderen. .

Der nedsat en arbejdsgruppe (AML, CGR, stud.vejl. der skal se på indholdet i
klassemøderne). Trivselspolitikken (inkl. antimobbepolitik/samværspolitik og
digitale spilleregler) skal være obligatorisk

· Sikringen af at studieretningsdag/middag afholdes
· Digital detox-uge med fokus på det fysiske fællesskab
· Sikring af fællesskaber uden alkohol gennem indførelse af flere alkoholfrie caféer

og arrangementer

Opfølgning: Vi skal i næste Ungeprofilundersøgelse kunne konstatere en stigning i andelen
af elever der tilkendegiver, at de er en del af fællesskabet/fællesskaber

Søvn og trivsel

Hvad: Fokus på hvor meget søvn betyder for trivsel

Dette sikres ved:
- Fællesoplæg om søvn
- Indsats fra Partnerskabet med Københavns Kommune

Opfølgning: Vi skal i næste Ungeprofilundersøgelse kunne konstatere, at eleverne sover
mere og bedre.

Pres og bekymringer

Hvad: For mange er presset af karakter, tid- og fraværsbekymringer.

Dette sikres ved:
· Koordineringen af opgaver skal sikres gennem teamet samt gennem

forventningsafstemning med eleverne og gennem indsatser i 1g om studieteknik,
disponeringen af tid og opgaver

· Oplæg om; ”Den perfekte elev ikke findes”

Opfølgning: Vi skal i næste trivselsmåling fra UVM kunne konstatere, at pres og bekymringer
er faldet

Røgfri skole/snus

Hvad: Vi vil gerne have en ren, røgfri skole. Undersøgelser viser, at snus både har en fysisk
såvel som psykisk skadelig effekt. Ungeprofil-undersøgelsen viser desuden, at der stadig



tages snus i større omfang på Gefion. Vi vil i skoleåret 2023-2024 lave en kampagne mod
snus – også for at sikre rene klasserum, da snuspakker ofte smides/sættes under bordene
mv.

Dette sikres ved:

Handling: Vi vil igennem vores Partnerskab med Københavns Kommune lave en
kampagne for røgfrihed med fokus på snus.

Opfølgning: Vi skal i næste Ungeprofilundersøgelse kunne konstatere, at brug af
snus/tobak er faldet


